
Zápis č. 17 –  Komise pro bezpečnost a  prevenci kriminality 

 

Datum jednání 9.9.2024 (začátek: 16:00, konec 18:00), zasedací místnost č. 212.  

 

Přítomní členové: Josef Ludvíček, Beno Ge, Vladimír Krištof, Gabriela Setničková, 

Irena Kvasničková, Tereza Vobecká 

Stálí hosté: Zdeněk Horák, Miroslav Stejskal MP, Monika Vlková SNMP 

Odborníci: Vladimír Piksa 

Omluveni: Aron Günsberger, Richard Bureš, Jiří Pánek, Jakub Vaculín, Miroslav 

Sukup MČ, Josef Vospěl PČR 

 

Komise  je usnášeníschopná.  
 

Neomluven: 0 

 

Hosté: pí. Terezie Radoměřská STA, František Bányai – Židovská obec, p. Cebak – 

Amrest s.r.o.,  A. Nováková AmRest s.ro., I. Antalová – radní MČ, M. Arden – 

předseda soc. komise MČ, M. Brzkovská – MČ vedoucí oddělení samosprávných 

činností , E. Pacltová – Místní místním z.s. 

 

Program jednání: 

1.  Zahájení jednání 
2. Určení ověřovatele zápisu 
3. Odsouhlasení programu 
4. Schválení zápisu č.16 
5.  Problém bezdomovectví v Praze 1 
          Hosté: p.Bányai, předseda Pražské židovské obce 
              p.Cebak, zástupce firmy AmRest Coffee s.r.o. / KFC, Starbucks  
              p. Antalová, radní pro sociální politiku 
              p. Arden, předseda sociální komise     
     
6. Úprava vyhlášky o žebrání na ulicích Prahy 1 
7. Nepřiměřený hluk z venkovních teras obchodního domu Máj 
8. Různé 
 

 



Bod č. 1 – Zahájení jednání 

Předseda komise uvítal členy a hosty jednání a doplnil, že do bodu různé bude 
doplněna informace ředitele MP a schválení bytů pro příslušníky MP a PČR 

 

Bod č. 2 - Určení ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem zápisu byla navržena G. Setničková a návrh přijímá. 

Hlasování 

Pro: 7   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Bod č. 3 - Odsouhlasení programu 
Do bodu „různé“ byla zařazena informace ředitele MP, schválení bytů pro 
příslušníky MP, PČR 
 
Hlasování 

Pro: 7   Proti: 0  Zdržel se: 0 

Program byl odsouhlasen. 

 

Bod č. 4 – schválení zápisu č. 16 

Diskuze neproběhla 

Hlasování 

Pro: 7 Proti: 0  Zdržel se: 0 

Zápis č. 16  byl schválen. 

 

5.  Problém bezdomovectví v Praze 1 
 
Slovo dostal předseda Židovské obce Praha, který poukázal na opakovanou 
bezútěšnou situaci v okolí Památníku židovského hřbitova  (fotodokumentace 
k dispozici u tajemnice komise), kdy toto pietní místo obec uklízí. Na řešení 
situace (úprava okolí, „oplocení“ památníku, umístění odpadkových košů atp.) 
neúspěšně jednají s MHMP. Pan předseda tedy požádal i o intervenci ze strany 
MČ P1. 
 
Dále dostali slovo zástupci společnosti AmRest s.r.o. a společnosti StarBucks, 
kteří provozují své podniky na Václavském náměstí. Dle jejich zjištění došlo 
v poslední době ke zhoršení situací s osobami bez domova kteří, dnes již i přes 
den, navštěvují tyto podniky, shlukují se před provozovnami a odrazují 



zákazníky. Provozovny mají najatou soukromou ochranku, kamerový systém, 
spolupracují s MP i PČR. Společnosti mají obavu o bezpečnost návštěvníků, 
zhoršení zdraví (odpad narkomanů na WC, narůstající agresivita a bezohlednost 
těchto osob). Společnosti navrhují odstranění laviček v horní polovině 
Václavského náměstí. 
 
 
P. Stejskal – MP – navrhuje vyvěšení návštěvního řádu ve smyslu „místa pouze 
pro konzumující návštěvníky „. Pokud by docházelo k porušování návštěvního 
řádu měla by MP nástroj ke konání. 
V proběhlé diskuzi znovu zaznělo, že legislativně chybí tzv. DOMOVSKÉ PRÁVO 
a i repatriace cizinců je problematická. 
 
Paní Antalová poznamenala, že problém bezdomovectví je celorepublikový a 
strategie se nedaří naplňovat. Na základě konference o problematice 
bezdomovectví byla oslovena příslušná ministerstva i MHMP– takřka bez 
odezvy. 
Sociální služby jsou nejen personálně poddimenzované, chybí pobytová 
zařízení. Je nutná spolupráce i s jinými městskými částmi. Chybí i diskrétní  
hygienicko-zdravotní pointy, nebo zařízení typu hospic pro tyto osoby. 
 
Pan Arden sdělil, že na prosinec je naplánována další konference a členy a hosty 
pozval. 
 
Paní starostka sdělila, že jednoznačně dochází k nárůstu problematických osob 
na území P 1 a je to i dáno působením terénních organizací na tomto území. Je 
potřeba důrazně jednat i s jinými MČ, což se jeví také jako problematické, 
protože občané jiných MČ vyjadřují nesouhlas s působením neziskových 
organizací tohoto typu ve svém okolí. 
Paní radní Antalová naopak zdůraznila, že je žádoucí zvýšení působnosti těchto 
organizací, které nabízejí pomoc nejen materiální, ale i pomoc s řešením 
například závislostí či s psychickými problémy. 
 
K tomuto tématu představila činnost spolku Místní místním paní Pacltová s tím, 
že pokud by došlo k omezení činnosti spolu a jiných podobných organizací, 
došlo by k nárůstu osob bez domova v ulicích. (informace o spolku:. 
www.mistnimistnim.cz) 
 



Z minulého jednání komise pokračuje úkol pro pí. Vlkovou a p. Bureše, kteří ve 
spolupráci s MP a PČR zpracují návrh vyhlášky k tomuto tématu a dílčí výsledky 
přednesou na příštím jednání komise. 
 
6. Úprava vyhlášky o žebrání na ulicích Prahy 1 
 
Členové komise byli seznámení s návrhem vyhlášky, který vzešel ze strany 
MHMP, kde je vymezeno 40 ulic v centru, kde je žebrání zakázáno.. Tato 
vyhláška byla navržena již v roce 2000 a je zastaralá. 
Evropský soud vyhlásil, že zákaz žebrání je omezením osobních svobod a je tady 
legální. 
Pan Horák upozornil, že když vznikala vyhláška o omezení požívání alkoholu na 
veřejnosti, bylo sděleno, že nelze aplikovat na plošně na celé území Prahy 1. 
 
Ředitel MP vypracuje neprodleně seznam ulic, kde bude žebrání zakázáno a 
zkonzultuje i s ODOP a následně doporučí RMČ k jednání s MHMP. 
 

Usnesení:  

Komise BEKO doporučuje RMČ P1 aby ve spolupráci s patřičným odborem 
MHMP doplnila do stávající vyhlášky č.14/2000 většinu ulic v Praze 1, kde by 
bylo zakázáno žebrání  
 
Hlasování 

Pro: 7 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 
Usnesení bylo přijato 
 
7. Nepřiměřený hluk z venkovních teras obchodního domu Máj 
 
 
Členové byli seznámeni s dopisem stěžovatelky na nepřiměřený hluk z venkovní 
terasy OD Máj.  
K datu 19.8.2024 došlo k ukončení hudební produkce ve spodní části OD Máj. 
MP neeviduje na produkci z teras žádné stížnosti na hluk, přesto bude prostor 
průběžně monitorovat. 

Usnesení:  



Komise BEKO doporučuje RMČ P1 aby ve spolupráci s MP P1 zvýšili kontroly 
ohledně hluku na terasách domu Máj 

 
Hlasování 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

8. Různé 

 Členové vzali na vědomí žádosti o přidělení bytů ze strany MP a PČR – 
diskuze neproběhla a členové s přidělením bytů souhlasí a nadále 
podporují přidělování bytů příslušníkům MP a PČR 

Usnesení: 

Komise BEKO doporučuje přidělení bytů na základě žádostí MP a PČR  - 
žádosti k nahlédnutí u tajemnice. 
Hlasování 

Pro: 5 Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 Pan předseda sdělil, že na základě minulého jednání komise a stížnosti na 

provozovnu McDonalds v Dlouhé ulici tuto provozovnu navštívil a hovořil 

s provozní. Byl ujištěn, že odpad si likvidují sami, mají svou ochranku i 

samostatný vchod pro kurýrní služby. Do konce září nainstalují rolety, aby 

světlo nerušilo obyvatele DPS. 

MP -  stížnosti neevidují 

 Pan Stejskal stručně shrnul činnost MP v letních měsících – bez 

závažnějších incidentů 

Pokračují pravidelné a opakované kontroly k rušení nočního klidu. 

 

V 18:00 pan předseda poděkoval členům i hostům a jednání ukončil. 

 

Příští jednání proběhne dne 14.10.2024 

 



ověřovatel                                                                                                předseda                                                                                             
Gabriela Setničková                                                                                Josef Ludvíček 


